
XXXII. VZ SPPK (aktualizované)
V Nitre sa 28. mája uskutočnilo XXXII. Valné zhromaždenie Slovenskej poľnohospodárskej
a potravinárskej komory. Hlavnou témou, ktorá sa niesla počas celého podujatia a bola aj nosnou
témou príhovorov čestných hostí, bola ďalšia podpora agropotravinárstva v tomto a aj budúcom roku.
 

 
Predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Emil Macho sa delegátom VZ
prihovoril dvakrát. V prvej časti, pred hosťami valného zhromaždenia, poukázal aj na dôsledky
nesprávne nastavených krokov z minulosti: „Pôdohospodárstvo a agropotravinárstvo nebolo
v minulosti skutočnou prioritou pre nikoho. Ani pre vlády, ani pre občanov. Načo by sme aj riešili
pôdohospodárstvo, potravinárstvo a vidiek, keď pulty obchodných reťazcov praskali vo švíkoch
lacnými potravinami. Slovenské hospodárstvo sa začalo uberať smerom automobilového priemyslu,
elektrotechnického priemyslu. Z ľudí, ktorí kedysi pracovali na poliach a v maštaliach sa stali
predavači obchodných systémov, hlavne zahraničného tovaru. Na rozdiel od okolitých krajín sme
nepochopili základnú premisu. V otvorenom európskom trhu bez legislatívnej a finančnej podpory to
jednoducho nepôjde. Korunou toho bol fakt, že ešte aj európske zdroje sme čerpali tak, ako sme ich
čerpali,“ zdôraznil E. Macho.
 



 
Vo svojom príhovore následne poukázal na kroky, na ktorých sa svojimi výraznými aktivitami
spolupodieľalo vedenie SPPK od ostatného valného zhromaždenia komory: 34 miliónov eur za zber
údajov pre špeciálnu rastlinnú a živočíšnu výrobu v minulom roku, vyššia štátna pomoc 2019
v objeme 80 mil. eur – 30 mil. eur zelená nafta a 50 mil. eur na ďalšie opatrenia, obnovené členstvo
v COPA COGECA, zmeny v potravinárskej a pozemkovej legislatíve.
 
„Poďme však teraz intenzívnejšie komunikovať o spôsobe prerozdelenia týchto peňazí v tomto roku.
Naše návrhy sú jasné a známe - podpora monogastrov, refundácie časti poistného, podpora zvozu
kadáverov, vyplatenie sucha za rok 2017 a podpora potravinárov. Korektne treba podotknúť, že sme
tu nemali roky nastavené žiadne schémy štátnej pomoci. Preto poďme o nich hovoriť a následne ich
nastaviť tak, aby sme boli v prípade silného budúcoročného rozpočtu pružnejší a efektívnejší,“ dodal
predseda SPPK.
 
Predseda NR SR na VZ SPPK
 
Hosťom XXXII. VZ SPPK bol predseda parlamentu Andrej Danko. Pred delegátmi spolu
s podpredsedníčkou vlády SR a ministerkou pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Gabrielou
Matečnou zdôraznil, že v budúcoročnom štátnom rozpočte musí ísť do odvetvia minimálne rovnaká
suma finančných prostriedkov ako v tomto roku.  
 



 
„Ak chceme podporiť celú vertikálu, tak okrem poľnohospodárov musí systém štátnej pomoc pamätať
aj na spracovateľský priemysel. V tomto roku sme prvýkrát, po naozaj ťažkom boji s koaličnými
partnermi, vybojovali financie aj pre potravinárov. Agrorezort pod mojim vedením zvažuje systém
zvýhodnenej nafty pre spracovateľov surovín podporených surovín podporených schémou zelenej
nafty. Ďalšou možnosťou je refundácia energetických nákladov, čiže plynu a elektrickej energie
potrebných pri výrobe potravín alebo systém výhodného financovania cez Štátnu záručnú a
rozvojovú banku. Konkrétna podoba podpôr pre potravinárov však bude závislá aj od výsledkov
diskusií s Európskou komisiou,“ uviedla ministerka pôdohospodárstva G. Matečná následne aj počas
tlačovej besedy pred novinármi.
 



 
Predseda NR SR Andrej Danko hovoril aj o pripravovaných krokoch smerom ku spotrebiteľovi:
„Nechceme, aby Slováci kupovali potraviny v Rakúsku alebo v Poľsku. Pripravili sme preto druhé
kolo zníženia DPH na vybrané potraviny, najmä tie, ktoré podporujú zdravý vývoj slovenských
spotrebiteľov – čiže pôjde napríklad o ovocie a zeleninu a výrobky z nich. V tomto prípade sme
rešpektovali dohodu s koaličnými partnermi a možnosti štátneho rozpočtu. Predpokladáme, že
predseda vlády Slovenskej republiky tak ako pri prvom kole znižovania DPH na potraviny vytvorí
kontrolnú komisiu, aby si obchodníci zníženú DPH nepremietali do svojich už aj tak vysokých
ziskov,“ povedal predseda parlamentu.
 

Fotogaléria z podujatia ---> 
 
So svojim príhovorom pred delegátmi vystúpili aj ďalší hostia: predseda Výboru NR SR pre
pôdohospodárstvo a životné prostredie Peter Antal, viceprimátor mesta Nitra Daniel Balko,
generálny riaditeľ Pôdohospodárskej platobnej agentúry Juraj Kožuch, generálna riaditeľka
Slovenského pozemkového fondu Adriana Šklíbová, Klaudia Halászová, rektorka Slovenskej
poľnohospodárskej univerzity v Nitre, Zdeněk Jandejsek, prezident Agrárnej komory Českej
republiky, Tomáš Malatinský, prezident Asociácie zamestnávateľských zväzov a združení a Milan
Dolňan, predseda Slovenskej lesníckej komory.
 
Z programu XXXII. VZ SPPK
 
Delegáti XXXII. VZ SPPK v druhej, neverejnej časti, hlasovali o financovaním Slovenskej
poľnohospodárskej a potravinárskej komory. Volili nového, kooptovaného člena Predstavenstva
SPPK, ktorým sa hlasovaním stal Tomáš Ševčík. V závere schválili uznesenia XXXII. VZ SPPK.
 
 

 

http://www.sppk.sk/fotogaleria/147


 


